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حق به بنیاد تالکین و آمازون رسید
»ارباب حلقه ها« پیروز از دادگاه 

بیرون آمد

همدلی| آمــازون و بنیاد تالکیــن در یک نبرد 
حقوقی چندجانبه بر سر فرانچایز »ارباب حلقه ها« 

پیروز شدند.
به نقل از ورایتی، در ماه آوریل امسال، دمتریوس 
پولیکرون نویسنده کتابی به نام »همراهی پادشاه« 
با انتشــار آن مدعی شد که این کتاب دنباله ای بر 
»ارباب حلقه ها« اســت. او ایــن کتاب را به عنوان 
اولین کتاب از یک مجموعه هفت قسمتی معرفی 

کرد.
این نویســنده پــس از آن علیه آمــازون و بنیاد 
تالکین شــکایت کرد و مدعی شــد که ســریال 
»ارباب حلقه ها: حلقه های قدرت« که برای نمایش 
به صورت آنلاین ساخته شده است، از کتاب او وام 

گرفته و حق چاپ او را زیر پا گذاشته است.
قاضی دادگاهی در کالیفرنیا شکایت پولیکرون را 
در ماه آگوست رد کرد. پس از آن، بنیاد تالکین از 
این نویسنده به دلیل نقض حق چاپ این مجموعه 
شــکایت کرد. یک قاضی منطقه ای آمریکا هم در 
پاییز امســال به نفع این بنیاد رأی داد و به بنیاد 
حکم دایمی داد تا از »کپی برداری، توزیع، فروش، 
اجــرا، نمایش یا هر بهره برداری دیگری« از کتاب 
یا دنباله آن توســط پولیکــرون جلوگیری کنند. 
همچنین به نویســنده دســتور داده شد تمامی 
نسخه های فیزیکی و الکترونیکی آثارش را از بین 

ببرد.
در نهایت قاضی کالیفرنیا به تازگی حکم هزینه ها 
را هم صادر کرده و پولیکرون را موظف به پرداخت 
هزینــه ۱۳۴۶۳۷ دلاری حق الوکالــه آمــازون و 
تالکین کرده است. این قاضی در صدور این حکم 
ادعای پولیکرون را کامــلًا رد کرده؛ زیرا کتاب او 
کاملًا بر اســاس شــخصیت های »ارباب حلقه ها« 
شــکل گرفته و نوشتن آن را از ابتدا »غیرمعقول« 

و »بیهوده« خواند.
اســتیون مایــر مدیر بنیــاد تالکین گفــت: این 
یــک موفقیت مهم بــرای بنیاد تالکین اســت تا 
نویسندگان و ناشــران غیرمجاز اجازه پیدا نکنند 
از آثار بســیار محبوب این نویسنده کسب درآمد 

کنند.
حق اســتفاده از مجموعــه »اربــاب حلقه ها« و 
»هابیت« توســط یک گروه سوئدی برای ساخت 
بازی ســال پیش بــه قیمــت ۳۹۵ میلیون دلار 
خریــداری شــد. اجازه ســاخت یــک مجموعه 
تلویزیونی ۸ قســمتی یا بیشتر نیز از سوی بنیاد 
سال ۲۰۱۷ به قیمت ۲۵۰ میلیون دلار به آمازون 

واگذار شد.
»ارباب حلقه ها: حلقه های قدرت« یکم ســپتامبر 
۲۰۲۲ بــه نمایــش درآمد. فصل نخســت در ۸ 
قســمت ساخته شــد که آخرین قســمتش ۱۴ 
اکتبر نمایش داده شــد. این مجموعه به طورکلی 
نقدهای مثبتی از منتقــدان دریافت کرد و برای 
فیلم برداری، جلوه های ویژه و موسیقی با تحسین 
روبه رو شــد؛ اما انتقادهایی نیز به دلیل ســرعت 
و روند شــخصیت پردازی به آن وارد شــده است. 
ســاخت فصل دوم از اکتبر ۲۰۲۲ در بریتانیا آغاز 

شد.

اصغر فرهادی در فرانسه صاحب 
یک ستاره شد

همدلی| در حاشیه برگزاری جشنواره بین المللی 
فیلم های مستقل اروپایی، به نام اصغر فرهادی که 
رئیس هیئت داوران این فستیوال است، ستاره ای 

رونمایی شد.
پانزدهمین جشنواره بین المللی فیلم های مستقل 
اروپایی »Les Arcs« در کشور فرانسه، با حضور 
اصغــر فرهادی به عنوان رئیــس هیئت داوران در 
حال برگزاری  است. در شــهر محل برگزاری این 
فستیوال در مراسمی ستاره ای با نام اصغر فرهادی 

با حضور این فیلمساز ایرانی رونمایی شد.
 پانزدهمین جشنواره فیلم »Les Arcs« از تاریخ 
۱۶ تا ۲۳ دســامبر )۲۵ آذر تــا دوم دی ماه( در 
منطقه بورگ - ســن - موریس در رشته کوه های 
آلپ برگزار می شــود و اصغر فرهادی ســینماگر 
ایرانی به عنوان رئیس هیئت داوران در کنار دیگر 
داوران از کشور فرانســه، فیلم های اروپایی بخش 
مســابقه این رویداد ســینمایی را داوری خواهند 
کرد.در این فستیوال فیلم هایی از سینمای مستقل 
اروپــا به نمایش درمی آید و مســترکلاس هایی با 
حضور ســینماگرانی چون روبن اســتلوند، ایزابل 

هوپر، برنیس بژو و … برگزار می شود.

به میزبانی انجمن موسیقی ایران
داریوش طلایی کارگاه آموزشی 

برگزار می کند

و  نوازنده  آهنگ ســاز،  طلایی  داریوش  همدلی| 
مدرس موسیقی ایرانی به واسطه همراهی انجمن 
موسیقی ایران کارگاه آموزشی »بداهه پردازی در 

موسیقی دستگاهی ایران« را برگزار می کند.
به نقــل از روابط عمومی انجمن موســیقی ایران، 
طی روزهای چهاردهــم و پانزدهم دی ماه انجمن  
موســیقی ایران کارگاه آموزشی داریوش طلایی، 
ردیــف دان و نوازنده تــار و ســه تار را با موضوع 
ایران«  »بداهه پردازی در موســیقی دســتگاهی 

برگزار می کند.
در ایــن دوره هنرجویــان به ۲ صــورت فعال و 
غیرفعال شرکت خواهند کرد که هنرجویان فعال 
پس از ثبت نام و ارســال مدارک و پذیرش نهایی 
با ســاز خود روی صحنه حضور خواهد داشــت و 
به صورت مســتقیم با اســتاد در تبــادل مطالب 
خواهند بود. شــرکت در این دوره برای نوازندگان 

تمامی سازها آزاد است.
هنرجویانی که خواهان شرکت فعال در این کارگاه 
هســتند از ۲۸ آذر تا ۶ دی ماه از طریق ســامانه 
بامک با ارســال رزومه هنری و نیــز ویدیویی از 
اجرای یک گوشه و یک قطعه ضربی می توانند در 

گزینش نهایی شرکت کنند.
اســامی این دســته از هنرجویان پس از انتخاب 

نهایی در تاریخ دهم دی ماه اعلام خواهد شد.
هزینــه  ثبت نام پذیرفته شــدگان نهایی در بخش 
فعال، با ظرفیت ۱۵ نفر، توســط انجمن موسیقی 

ایران پرداخت خواهد شد.
هنرجویان غیر فعــال نیز با ظرفیت ۱۰۰ نفر )در 
هر روز( پس از ثبت نام با پرداخت شهریه به دوره 

راه خواهند یافت.
کارگاه بداهه پردازی در موسیقی دستگاهی ایران 
در ۲ روز و ۴ نوبــت صبح ۱۰:۳۰ تا ۱۲:۳۰ و بعد 
از ظهر ۱۳:۳۰ تــا ۱۵:۳۰ در تالار رودکی برگزار 

خواهد شد.

از سوی خانه موسیقی
 تاریخ مراسم تشییع پیکر 
نسترن هاشمی اعلام شد

همدلی| مراســم تشــییع پیکر مرحوم نســترن 
هاشــمی نوازنــده و آهنگســاز فقید موســیقی 

چهارشنبه بیست و نهم آذر ماه برگزار می شود.
به نقل از خانه موســیقی، پیکر مرحوم نســترن 
هاشــمی نوازنده و آهنگساز فقید موسیقی ایرانی 
ســاعت ۹:۳۰ صبح روز چهارشــنبه بیست و نهم 
آذر ماه در قطعه هنرمندان بهشــت زهرا )س( به 

خاک سپرده خواهد شد.
همچنین مراسم ترحیم این هنرمند نیز روز شنبه 
۲ دی ماه از ســاعت ۱۵:۳۰ تا ۱۷ در مسجد نور 

واقع در میدان فاطمی برگزار می شود.
نسترن هاشمی مدرس دانشگاه، آهنگساز، تنظیم 
کننده، نوازنده و مدرس سنتور در سن ۴۰ سالگی 

بر اثر سانحه تصادف دار فانی را وداع گفت.
این نوازنده و آهنگساز موســیقی ایرانی علاوه بر 
انجام فعالیت های متعدد در حوزه های آموزشــی 
و پژوهشــی مؤلف چند کتاب آموزش و آهنگساز 
پروژه های موسیقایی متعددی بود که از آن جمله 
می توان به آلبوم موســیقی »شعر زن« اشاره کرد 
که ســال ۱۳۹۷ به خوانندگی حســین علیشاپور 

پیش روی مخاطبان قرار گرفت.
این هنرمند فقید طی ســال های اخیر سرپرستی 
گروه موســیقی »بانگ نو« را نیز بر عهده داشت. 
این گروه موســیقایی طی سال های اخیر علاوه بر 
حضور در جشــنواره بین المللی موسیقی فجر در 
تالارهای مختلفی نیز به اجرای موســیقی ایرانی 

پرداخته است.

تهیه کننده و کارگردان مســتند  همدلی| 
»رؤیــای بزرگ« عنوان کردند مســیری را 
که والیبال ایران طی کرده تا بتواند به یک 
قطب ورزش جهان تبدیل شــود به تصویر 

کشیده اند.
مســتند »رؤیای بــزرگ« بــه کارگردانی 
احسان مشکور و تهیه کنندگی محمدحسین 
محمــدی والــه در بخــش مســابقه ملی 
هفدهمیــن جشــنواره »ســینماحقیقت« 
حضور دارد. کارگردان و تهیه کننده این اثر 
توضیحاتی درباره ســاخت »رؤیای بزرگ« 

ارائه دادند.
محمــدی واله درباره این اثر، گفت: در دهه 
۹۰ بود که اســم تیم ملی والیبال ایران بر 
ســر زبان ها افتاد و همین موضوع ما را به 
این ســمت برد که چطور این مسیر را طی 
کردیم و به این قله های پرافتخار در ورزش 
رسیدیم. واقعاً مسیر سختی را پیش آمدیم. 
فرم کار این گونه بود که مــا باید تقریباً به 
۳ شــهر ایران که از لحاظ جغرافیایی، هیچ 
ربطی به هم نداشــتند ســفر می کردیم و 
همین موضوع نیازمند دوندگی بود و تولید 

چابکی را طلب می کرد. 
ما توانستیم در ۲ ماه کار را به صورت ممتد 
به پیش ببریم؛ ولی به یک ســری شــرایط 
برخوردیم که از اقتضائات مستند بود. مثلًا 
محمد موســوی، امیر غفور، فرهاد قایمی و 
مهدی مهدوی هرکدام در تیم های باشگاهی 
متفاوتــی بازی می کردند، پیــدا کردن هر 
کدام از آنها پروســه طولانی داشــت و ما 
باید برای فیلم برداری از سوژه ها مسیرهای 
طولانــی و متفاوتی طی می کردیم. به طور 
مثال قســمت های مربوط به فرهاد قایمی 
باید در گنبد تصویربرداری می شــد، محمد 
موســوی در مشــهد و امیر غفور و مهدی 

مهدوی در یزد.
او افــزود: تولیــد با هر پیچیدگــی  که بود 
جلو می رفــت؛ اما زمان زیــادی می برد تا 
مسیر استعدادیابی این عزیزان را در چرخه 
مرحوم آقــای یزدانی خــرم معرفی کنیم؛ 
چون متن ثابت و مکتوبی نداشتیم و همین 

باعث شد هم جلسات طولانی برای پژوهش 
طی کنیم و هم اعتمادسازی با بازیکن ها را 
جلو ببریم تا حاضر بشــوند جلوی دوربین 
ما قــرار بگیرند. همین جا باید از شــاهدان 
تاریخی عینــی صحبت کنم که واقعاً خیلی 
کمک کردند کار به نحو پژوهشــی خوب به 
جلو برود و تمام کاستی ها و نقص ها برطرف 

بشود.
محمــدی واله مطرح کرد: ایــن فیلم قطعاً 
باید ســاخته می شــد؛ چون اولاً توانستیم 
نشان بدهیم فدراســیون والیبال کارش را 
توســط یک مدیر ایرانــی از ۲ اتاق کلنگی 
در امجدیه شــروع کرد و حالا توانسته در 
جایگاه های جهانی قرار بگیرد؛ اما این پایان 
ماجرا نیست؛ بلکه ماجرا آنجا جدی می شود 
که این ورزش گروهــی نیازمند یک برنامه 
مدون، منظم و مشــخص است که چندین 
سال آقای یزدانی خرم این موضوع را دنبال 
کرد تا توانســت از میان نوجوانان کشــور 
استعدادهایی چون محمد موسوی را کشف 
کنــد. قطعاً این چرخه تا به امروز هم ادامه 
دارد البته کمی دچار کاســتی شــده ولی 
تاریخ و گذشته والیبال ما این را نشان داده 
است که این پتانسیل و استعداد را دارد که 

دوباره جایگاه واقعی خود را پیدا کند.
به نقل از مهر، احسان مشکور کارگردان این 
اثر هم گفت: ما مدیران لایق ورزشی داریم 
که با سیاســت های درســت و ریل گذاری 
صحیح توانســتند ورزش ایران را تبدیل به 
یک قطب در جهان کنند؛ چیزی که شاید 
خیلی ها برایشــان باورپذیر نبود. اگر به ما 
می گفتند روزی یکــی از ورزش های تیمی 
و گروهی ما در جهان شــاخص و ســرآمد 
کشورهای دیگر می شــود شاید کسی باور 
نمی کرد؛ اما امــروز می بینیم که در جهان 
مطرح هســتیم، حرف برای گفتن داریم و 
این مدیون همان ریل گذاری صحیح مرحوم 
یزدانی خــرم از ابتدای دهه هفتاد اســت. 
حــرف اصلی ما در این مســتند توانمندی 
داخلــی در ورزش اســت و اینکــه اگر به 
مدیران داخلی توجه شــود، مــا مدیران و 

اراده ملی برای اول شدن در جهان را داریم.
در ادامه محمدی واله اظهار کرد: مســتند 
»رؤیــای بزرگ« با بیانی ســاده می خواهد 
زحمت جامعه والیبال را به شما نشان دهد. 
اینکه امروز محمد موســوی »هیرو« لقب 
می گیــرد و امیر غفور »امپراتور« قطعاً یک 
مدیریت درست و کارآمد این موضوع را به 
وجود آورده و مطمئناً فیلم توانســته است 

چنین موضوعی را نشــان بدهــد. امروز ما 
شاهد این هستیم که رؤیای بزرگ که رفتن 
به المپیک ۲۰۱۶ بود، محقق شد و در آخر 
از مخاطبــان دعوت می کنم در جشــنواره 
»سینما حقیقت« بیایند تا مستند »رؤیای 
بزرگ« را در کنار هم ببینیم. دیده شــدن 
مســتند »رؤیای بــزرگ« دلگرمی بزرگی 

برای ما خواهد بود.

گفت وگو با کارگردان و تهیه کننده یکی از مستندهای حاضر در جشنواره »سینماحقیقت«

فدراسیونی که در اتاق کلنگی متولد شد!
رویداددریچه

همدلی|  ستاره قاسمی: مؤسسه هنری موسیقی سورنامهر 
به عنوان نمایشگاه دائمی ساز از چند روز قبل آغاز به کار کرده 
است. این مؤسســه بنا دارد پیوندی عمیق تر میان سازسازی و 
نوازندگی برقرار کند. به همین بهانه جمعی از اهالی نامدار حوزه 
فرهنگ و هنر از جمله حسین علیشاپور، علی علیشاپور، هومان 
رومی، هوشنگ اکبری، محسن راسخ و رضا مهدوی در نشستی 
با همین موضوع شــرکت کردند و به بیــان دیدگاه های خود 
دراین باره پرداختند؛ سخن گفتن درباره مؤسسه ای که قرار است 
هر روز میزبان دوستداران ساز و موسیقی اصیل ایران زمین باشد.

مؤسســه ســورنامهر در نقش نمایشــگاه دائمی، میزبان آثار 
سازگران نام آور ایران خواهد بود. ویولن هوشنگ اکبری، گیتار 
ملک محمدی، کمانچه کرمخانی مریم سورنامهر، کمانچه ۸۰ 
ترک جاوید مقدم، تنبک ایرج طباطبایی، عود فاطمه موسوی، 
ویولن حمیرا اکبری، ویولن مینا قلیجانی، تار مجتبی صفری، تار 
کریمیان، تنبور امجد مرادی و سه تار محسن طاهری از سازهای 
برجسته ای هســتند که علاقه مندان می توانند از نزدیک تماشا 

کنند و البته در آینده شاهد سازهای بیشتری باشند.
سورنامهر:

نوازندگان باید سازسازی بدانند تا در اجراهای خارجی 
دچار چالش نشوند

مریم سورنامهر مؤســس و مدیر مرکز با اشاره به هدف خود از 
تأســیس این مؤسسه گفت: می خواهیم ارتباطی دوطرفه میان 
سازساز و نوازنده برقرار کنیم. سازسازی و نوازندگی را نباید جدا 
از یکدیگر تصور کرد. این دو عرصه مکمل یکدیگر بوده و چنانچه 
نوازنده و سازگر درک عمیقی از یکدیگر داشته باشند، در نتیجه 

سازی درخور و بالطبع موسیقی خوبی خلق خواهد شد.
او ادامه داد: پیش تر بهره مندی از محضر اســتادان برجســته 
سازسازی دشــوار بود. در این مؤسسه تلاش می کنیم جوانان 
علاقه مند و مســتعد را کنار استادان بنشانیم تا این هنر را زنده 
نگه داریم. جهان نســبت به گذشــته تغییرات بسیاری کرده و 
موســیقی نیز از هجوم تحولات بی نصیب نبوده، بنابراین باید 
شــیوه معرفی هنرهای اصیل به نسل های آینده را نیز جذاب و 

نظر جوانان را جلب کرد.
ســورنامهر همچنین درباره اهمیت فراگیری سازســازی برای 
نوازندگان گفت: نوازنده سازی؛ مانند کمانچه سال های بسیاری 
زحمت کشــیده تا نوازندگی بیاموزد. ممکن اســت نوازنده به 
شــهری یا کشــوری دیگر سفر کرده و ســاز او به دلیل تغییر 
آب وهوا نیازمند تغییر پوست باشد؛ در چنین شرایطی اگر دو ماه 
برای یادگیری رگلاژ، سیم کشی، تعمیر خرک و تعویض پوست 
زمان بگذارد، دیگر هنگام وقوع اتفاقی ناگهانی روی صحنه دچار 
چالش نخواهد شــد. این دوره برای نوازندگان دوره ای نیز مفید 
بوده و حتی ضرورت دارد؛ به ویژه استادانی که اجراهای فراوانی 
در خارج از کشــور داشته یا ســفرهای متعددی به شهرهای 
مختلف ایران دارند. وقتی آنها بدانند با ســاز خود چگونه رفتار 
کنند، در شــهر یا کشــوری غریب نیازی به دیگری نداشته و 

شخصاً می توانند به حل مشکل بپردازند.
اکبری:

دختران سازســاز هیچ نیازی ندارند و تنها عاشقانه کار 
می کنند

هوشــنگ اکبری، یکی از سازســازان نامدار و سازنده سازهای 

گوناگــون به ویژه ویولن در این باره گفت: سازســازان امکاناتی 
ندارند تا بتوانند شــاگردان تربیت کنند. دولت باید کمک کرده 
و فضایی فراهم کند تا بتوانیم سازســازی را به عاشقان آموزش 
دهیم. اگر سازســاز در رفاه باشد، می تواند هرچه آموخته را به 
شــاگردان بیاموزد. هرچند ۴۰ سال است ویولن می سازم، ولی 
همیشه ترسی در دل دارم تا مبادا زنگ خانه را به صدا دربیاورند 

و بساطم را جمع کنند.
او با اشــاره به لزوم حمایت هرچه بیشتر از سازسازان ادامه داد: 
می توانم گله داشته باشم، اما نهادی؛ مانند خانه موسیقی که باید 
جزو حامیان اصلی سازســازان باشد، خود به حمایت نیاز دارد. 
وقتی بودجه و ظرفیت اندک است، نمی توان انتظار داشت همه 

به وفور بهره مند شوند.
اکبــری در خصوص حضور نســل های مختلف در مؤسســه و 
چشم اندازی که برای آینده متصور است، گفت: چنین مؤسسه ای 
می تواند بســیار تأثیرگذار باشد. پیش تر وقتی در ارومیه ساکن 
بودم، پیشــنهاد کردم افراد از مدارس و دانشگاه به مؤسسه ما 
معرفی شوند، در کارگاه شــرکت کنند و لذت ببرند. دخترانی 
هســتند که هیچ نیازی ندارند و تنها عاشــقانه کار می کنند. 
مردم باید بدانند پشت تلاش بسیار در موسیقی، عشقی بزرگ 
نهفته است. در حال حاضر تبلیغات صرفاً به اینستاگرام محدود 
می شــود. باید از چنین ظرفیت هایی استفاده کرد تا مردم را در 

خانه هایشان با سازسازی آشنا کرد.
راسخ:

شکل گیری مؤسسه سورنامهر را باید به فال نیک گرفت
محسن راســخ، سازنده ساز ســنتور و دارنده نشان درجه یک 
هنری هم در خصوص مؤسســه مذکور گفت: سازسازان شب و 
روز با عشــق و علاقه مشغول کار هستند. هیچ روزی به دنبال 
تعطیلی نبوده اند و هیچ چشمداشتی نیز ندارند؛ نه در پی شهرت 
هستند و نه ثروت، اما خوب است مردم بدانند وقتی از نوای ساز 
و آوازی لذت می برند، پیش از نوازنده و آوازخوان، سازسازی بوده 

که اثری هنری خلق کرده است.
او در ادامه گفت: پیش کســوتان مسئول هستند و نباید عرصه 
را خالی کنند. باید برگزاری و شــکل گیری چنین نمایشگاه ها 
و مؤسســاتی را به فال نیک گرفت. باید سازسازی را به بهترین 
شکل به نسل های بعدی انتقال داد و در این مسیر از شیوه های 
نویــن برای جذب کودکان و نوجوانــان به این هنر اصیل بهره 
گرفت. چنانچه استادان ما گفته اند: »هنر را از جامعه فراگرفته ایم 
و باید به مردم تحویل بدهیم«. سازسازی ابتدا اخلاق و انسانیت 

بوده و بعد خلق ساز است.
علیشاپور:

دقت و توجه زنان به جزئیات در سازســازی هم کارآمد 
است

حسین علیشاپور خواننده موسیقی اصیل ایرانی هم با خوشحالی 
از ورود زنان به صنعت ســاز گفت: بنا بر توجه فراوانی که زنان 
به جزئیات مقوله های مختلف دارند، دقت آنها در سازسازی نیز 
بســیار کارآمد خواهد بود. خانم ســورنامهر که با زحمات زیاد 
نمایشگاهی را ترتیب داد هم از این قاعده مستثنی نیست. حوزه 
سازسازی با توجه به تنوع سازها و تجربه سازسازان، گستردگی 
بسیاری دارد. در واقع هم از نظر اقتصادی و هم از لحاظ کیفیت، 
تلرانس زیادی را در برمی گیرد. لازم اســت نظارتی از ســوی 

دوستان اعمال شــود تا هرآنچه پیش می آید بر اصل و اصالت 
مبتنی باشــد. اگر سازی گران اســت، به کیفیت ساز و اصالت 
سازســاز برگردد تا شاهد بی نظمی در این عرصه نباشیم. روند 
موجود امیدوارکننده بوده و به ســمتی که از آن سخن گفتم، 

پیش می رود.
او با تأکید بر ضرورت شکل گیری حلقه مشورتی میان سازسازان، 
نوازندگان و هنرجویان یادآور شــد: ذات و کنه موسیقی ایجاب 
می کند مشــاوره برای تهیه ســاز با دقت و سلامت انجام شود. 
مسلماً مسائل اقتصادی و تجاری بسیار مهم است، ولی چه خوب 
اســت در موسیقی که پیام آور دوستی و راستی است، صحت و 

سلامت بهتر رعایت شود.
رومی:

زنان نگاه ها به سازسازی را تغییر دادند
هومــان رومی، نوازنده و مدرس کمانچه با تقدیر از تأســیس و 
افتتاحیه درخور مؤسســه سورنامهر گفت: بسیار خوشحالم در 
افتتاحیه باشکوه مؤسسه حضور داشتم. وقتی نوازنده ها در حال 
نوازندگی هســتند، کنارشان سازنده ها تلاش می کنند آنها کار 
زیبایی از نظر کیفیت و صدا ارائه کنند. ارتباط نوازنده با سازساز 
در خصوص کم وکیف ســاز اهمیت بســیار زیادی دارد، چون 
اگر ســازمان دچار اشکال شد باید بدانیم چگونه مشکل را حل 
کنیم. خوشبختانه چنین ارتباطی را چندین سال است با خانم 

سورنامهر دارم.
او در ادامه گفت: ســازهای قدیمی و جدید اثر دســت او را 
دیده ام. درباره سازها بسیار صحبت کرده ایم و به نتایج خوبی 
هم رســیده ایم. اولین بار با ساز کرمخانی در مراسم افتتاحیه 
اجرا کردم. ســاز کرمخانی، زیاد دیده ام و معمولاً ســازهای 
تازه صدای خوبی ندارند، چرا که سیم های سه و چهار کمی 
فالشــی ایجاد می کنند، اما در ساز ســورنامهر چنین ایرادی 

وجود نداشت.
رومــی همچنین گفت: دعوت از اســتادان نامــدار؛ چه برای 
سازســازی، چه اجرا برای هنرجویان و چه برگزاری جلســات 
هم اندیشی، اتفاقات خوبی را رقم خواهد زد. قرار است هنرجویان 
به صورت ماهانه در سالن بسیار خوب و دنج مؤسسه اجرا داشته 

باشند.
او به سازســازی زنان نیز پرداخت و یادآور شد: شاید ۱۰ سال 
پیش انتظاری نداشتیم زنان بتوانند وارد عرصه سازسازی شوند، 
چون این هنر خشــن بوده، با چوب و اره ســر و کار داشــته و 
از گذشته مردانه محســوب می شد. به لطف استاد امیرعطایی 
این اتفاق به ویژه در ساز کمانچه رخ داد. اکنون نیمی بیشتر از 
کمانچه سازان خانم هستند و کیفیت کارشان نیز بسیار خوب 
اســت. خانم سورنامهر هم از سازندگان توانمند بوده و در آینده 
موفقیت های روزافزونی خواهد داشــت. البته کار بسیار سختی 
دارد. زنان ابتدا در سازســازی چندان جدی گرفته نمی شوند، 
ولی وقتی ســازها را می بینیم و می نوازیم، نگاه ها نسبت به آنها 

تغییر می کند.

نمایشگاه دائمی ساز با حضور چهره های نامدار هنری افتتاح شد 

پیوندی زنانه میان سازسازی و نوازندگی

سازمان آگهی ها
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